

## Skolebestyrelsesmøde i Distrikt Hjallerup

Tidspunkt: mandag d. 28. juni 2023 kl. 17.00 - 19.30

Sted: Klokkerholm Skole, Smørblomstvej 5A, 9320 Hjallerup

Afbud fra Anne Berg  
Henrik Lykke deltog ikke

Deltagere (Forældrevalgte)	<ul style="list-style-type: none"> <li>• Heidi Selmer Pedersen (HJ) - formand</li> <li>• Anne Berg Aaen (HJ) - A</li> <li>• Annika Birkkjær (HJ)</li> </ul>	<ul style="list-style-type: none"> <li>• Laila Hejlesen (KL) - næstformand</li> <li>• Marianne Larsen (KL)</li> <li>• Mette Thaarup (KL)</li> </ul>	<ul style="list-style-type: none"> <li>• Henrik Lykke (FL)</li> <li>• Peter Enevold Pilgaard (FL)</li> <li>• Ikke besat (FL)</li> </ul>
Deltagere (medarbejdere)	<ul style="list-style-type: none"> <li>• Lisbeth Egebjerg Voldby (HJ)</li> </ul>	<ul style="list-style-type: none"> <li>• Susanne Jensen (KL)</li> </ul>	<ul style="list-style-type: none"> <li>• Julie Aaen (FL)</li> </ul>
Deltagere (elever)	<ul style="list-style-type: none"> <li>•</li> <li>•</li> </ul>	<ul style="list-style-type: none"> <li>•</li> <li>•</li> </ul>	<ul style="list-style-type: none"> <li>•</li> <li>•</li> </ul>
Deltagere (ledere)	<ul style="list-style-type: none"> <li>• Michael Ring Nielsen (HJ)</li> <li>• Christian Bak - Skoledistriktsleder</li> </ul>	<ul style="list-style-type: none"> <li>• Helle Faber (KL)</li> <li>• Pia Bering Jensen (SFO)</li> </ul>	<ul style="list-style-type: none"> <li>• Peter Græsdal Tanbæk (FL)</li> <li>• Kristine Fooken - Skolechef</li> </ul>

Emne	Ansvarlig	Mål (Hvad vil vi gerne opnå?)	Orientering - O Drøftelse – D Beslutning – B	Planlægning (Hvem gør hvad og hvornår?)	Opfølgning (Hvornår vil vi følge op)
<b>Kl. 17.00-17.05</b> Velkommen til møde - Præsentation	Heidi og MR	- At byde bestyrelsen velkommen til arbejdet i skoleåret 23/24	O	Kristine Fooken deltog i starten af mødet, hvor hun kort fortalte om fratrædelse af skoledistriktsleder, og konstituering af Christian Bak i først omgang frem til 31.12. Kristine fortalte i den forbindelse kort om skolestrukturen i Brønderslev, der skal behandles i børne og skoleudvalget i efteråret.	
<b>Kl. 17.05-17.05</b> Nyt fra elevrådet	Elevrådsrepræsentanterne	- At give elevrådet mulighed for at berette om deres arbejde	O	Punktet udgår, da der endnu ikke er valgt elevrådsrepræsentanter på skolerne	

<p><b>Kl. 17.05-17.35</b>  Orientering vedr. fordeling af ledelsesopgaver i Distrikt Hjallerup</p>	<p>KF/CB</p>	<ul style="list-style-type: none"> <li>- At orientere bestyrelsen om fordelingen af ledelsesopgaver i Distrikt Hjallerup i den næste periode</li> <li>- At give bestyrelsen mulighed for at stille afklarende spørgsmål til den valgte fordeling</li> </ul>	<p><b>O/D</b></p>	<p>Michael præsenterede vores opgavefordeling.</p> <p>Christian præsenterede sig selv både som privat person og hans ledererfaring. Christian fortalte om hans tanker i forhold til afvikling af vores ledermøde. Vekselvirkning mellem møder, hvor vi er samlet med Distrikt Nord. Og møder hvor vi holder møder kun i distrikt Hjallerup. Christian starter med at kigge på vores økonomi sammen med konsulent Steen Olsen fra forvaltningen.</p>	
<p><b>Kl. 17.35-17.45</b>  Forretningsordenen for Skolebestyrelsen i Distrikt Hjallerup</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Se Bilag 4A</li> </ul>	<p>MR</p>	<ul style="list-style-type: none"> <li>- At få godkendt forretningsordenen for skolebestyrelsens arbejde i skoleåret 23/24</li> </ul>	<p><b>B</b></p>	<p>Forretningsordenen blev godkendt for skoleåret 23/24. Se bilag 4A</p>	<p>Forretningsordenen evalueres på mødet d. 17/6-24.</p>
<p><b>Kl. 17.45 – 17.55</b>  Årshjul for skolebestyrelsens arbejde</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Se Bilag 5A og Bilag 5B</li> </ul>	<p>MR</p>	<ul style="list-style-type: none"> <li>- At få gennemgået årshjulet for skolebestyrelsens opgaver</li> <li>- At få skabt opmærksomhed omkring de tilbagevendende opgaver der skal løses i dette skoleår</li> <li>- At få justeret årshjulet, så opgaverne ligger på</li> </ul>	<p><b>D/B</b></p>	<p>Der var en drøftelse af årshjulet, som der var enighed om skulle struktureres anderledes.</p> <p>Principperne skal placeres i årshjulet.</p> <p>SFO'erne skal på dagsordenen på lokalmøderne, da det giver bedre mening.</p> <p>Skal vi finde en ny form for afvikling af skoleudviklingssamtale? Forslag</p>	<p>Forslag til nyt årshjul præsenteres, drøftes og beslutes på distriktsskolebestyrelsesmødet d. 1/11-23.</p>

		det rigtige tidspunkt af skoleåret		<p>fra Christian. Vi er lige i tænkeboks på, hvordan sådan en samtale skal afholdes.</p> <p>Økonomi skal være et fast punkt på vores distriktsskolebestyrelsesmøder.</p> <p>Vi skal huske at bestyrelsesarbejdet skal præsenteres på forældremødet i august på 1. årgang.</p> <p>På baggrund af drøftelserne udarbejder MR nyt forslag til årshjul, som drøftes på næste distriktsskolebestyrelsesmøde.</p>	
<p><b>Kl. 17.55-18.15</b> Princip for skolernes brug af meddelelsesbogen</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Se Bilag 6A, Bilag 6B og Bilag 6C</li> </ul>	MR	<ul style="list-style-type: none"> <li>- At få drøftet og besluttet principper for skolernes brug af meddelelsesbogen</li> </ul>	O/D/B	<p>Michael gennemgik principperne Se bilag 6A, 6B og 6C</p> <p>Der skal føres tilsyn med skolernes brug af meddelelsesbogen, derfor skal vi fastholde at det er et princip.</p> <p>Principperne blev godkendt.</p>	<p>Evaluering af principperne kommer til at fremgå af det nye årshjul.</p>
<p><b>Kl. 18.15-18.35</b> Evaluering af førskolegrupper</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Hvad har bidraget til, at førskole har været en god oplevelse – dels for børnene, dels for forældrene?</li> <li>- Hvad er vigtigt at holde fast i fremover?</li> </ul>	PBJ	<ul style="list-style-type: none"> <li>- At blive orienteret om SFO'ernes oplevelse af forløbet med førskolegrupper</li> <li>- At give input til Børne- og Skoleudvalgets evaluering af førskolegrupperne (Frist 4/9-2023)</li> </ul>	D/B	<p>Pia orienterede om resultaterne fra evalueringen af førskolegrupperne.</p> <p>Evalueringen af førskolegrupperne fremsendes som bilag med referatet.</p> <p>Christian Bak indsender evalueringen på vegne af skolebestyrelsen.</p>	<p>Evalueringen af førskolegrupperne fremsendes til forvaltningen senest d. 4/9-23 af Christian Bak.</p>

<ul style="list-style-type: none"> <li>- Hvilke opmærksomhedspunkt er der i forhold til førskolegrupperne? Hv ad kan gøres anderledes, hvor kan der med fordel justeres?</li> </ul>					
<p><b>18.35 – 18.50</b> Skolebusser</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Der eftersendes bilag til dette punkt</li> </ul>	PT	<p>At få gjort bestyrelsen opmærksom på, at der i forbindelse med sammenlægningen af busruter ved/omkring Flauenskjold og Klokkeholm Skole er opstået nogle udfordringer ift. elevernes vej til skole</p> <p>At få drøftet, om bestyrelsen skal henvende sig til forvaltningen omkring ændringerne i serviceniveauet på skolebusserne</p>	O/D/B	<p>Peter forklarede problematikken omkring farlig skolevej (Idskovvej), efter at der er kommet ændringer i busplanen.</p> <p>Midlertidig løsning udarbejdet af Marin Dam, buschauffør og Peter. Den går vi med indtil videre.</p> <p>Peter har formuleret et forslag til brev, som sendes til børne og skoleudvalget, hvor problematikken beskrives samt et forslag til, hvordan det kan løses. Christian redigerer i det, inden det sendes til børne- og skoleudvalget.</p> <p>Se bilag 8A og 8B.</p>	Christian Bak fremsender henvendelsen på vegne af skolebestyrelsen.
<p><b>Kl. 18.50-19.05</b> Besluttede gennemgående punkter for skolebestyrelsen i 23/24</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Elevdeltagelse på skolebestyrelsesmøder</li> <li>- Masterplan for byggeri</li> </ul>	Heidi/MR	<ul style="list-style-type: none"> <li>- At få drøftet, hvordan vi bedst får arbejdet med disse opgaver i skolebestyrelsen i skoleåret 23/24</li> </ul>	D/B	<p>Hvordan sikre vi større deltagelse af vores elever til møderne i bestyrelsen? Hvordan gør vi det attraktivt for eleverne at komme til møderne?</p> <p>Christian fortalte om deres model i Distrikt Nord:</p>	<p>MR/HF/PT drøfter elevdeltagelse med elevrådsrepræsentanterne på næste lokalskolebestyrelses møde.</p> <p>Christian retter henvendelse til</p>

				<p>Eleverne er med til alle skolebestyrelsesmøder. De starter sammen med bestyrelsen i det store forum, men derefter går de for sig selv ca. ½ time.</p> <p>På næste lokalmøde skal vi drøfte samme model (Nords model) Helle, Peter og Michael snakker sammen så vi sikrer, at de præsenteres for den samme model.</p> <p>Der er stadig uklarhed omkring etablering af nye fysiske rammer for K. klasser. Pengene er bevilliget og der er besluttet, at der skal være et specialcenter i distrikt Hjallerup. Men hvornår sker det? Christian undersøger.</p>	forvaltningen for at få en afklaring af byggeprocessen på Klokkeholm Skole.
<p><b>Kl. 19.05-19.20</b>  Orienteringer</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Formand</li> <li>- Ledelse <ul style="list-style-type: none"> <li>o Byggeri</li> <li>o Orientering vedr. ressourcetildelingsmodel til specialområdet</li> </ul> </li> <li>- Medarbejdere</li> </ul>	ALLE		O	<p>Der var en kort orientering vedrørende:</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- byggeriet på Hjallerup Skole, hvor færdiggørelsen af etape 1 er udskudt 14 dage</li> <li>- bestyrelsen blev orienteret om, at der inviteres til orienteringsmøde ift. ny ressourcetildelingsmodel for specialundervisningsområdet i slutningen af september.</li> </ul>	
<p><b>Kl. 19.20-19.25</b>  Punkter til næste skolebestyrelsesmøde</p>	Heidi, ledere og medarbejdere		O	<p>Elevdeltagelse til skolebestyrelsesmøde.</p> <p>Makerspace.</p>	

				<p>Punkter til lokalskolebestyrelsesmøderne laves fortsat af HF, PT og MR i samarbejde med én af de forældrevalgte fra hver skole.</p> <p>Skoleledelsen koordinerer eventuelle fælles punkter.</p>	
<p><b>KI 19.25-19.30</b> 3 punkter til Facebook</p>	<p>ALLE</p>	<p>At give mulighed for at få drøftet og prioriteret punkter til dagsordenen</p>	<p><b>D/B</b></p>	<p>Gode evalueringen af førskolegrupperne.</p> <p>Bestyrelsen henvender sig til forvaltningen vedr. udfordring med bus / sikker skolevej på Flauenskjold skole.</p>	